
Zápis z jednání komise pro životního prostředí 
konaného dne 23. 10. 2024 od 16:00 do 18:00 hodin 

v zasedací místnosti radnice v Mnichově Hradišti. 
 
Upozornění: 
Následující text může obsahovat důvěrné informace osobního, obchodního či pracovního charakteru. Je určen pouze pro členy komise, členy 
obecních orgánů, příslušné zaměstnance městského úřadu a popř. pro přizvané odborníky. Informace z jednání by neměly být zveřejněny před 
konečným usnesením příslušného obecního orgánu. 

Přítomni:  Jaroslava Bičíková, Pavel Břicháček, Luboš Dvořáček, Václav Luka, Jan Mareš, Terezie Nohýnková, Jana Podzimková,  
   Alena Ševců, Jiří Šimůnek, Jana Šťastná, Jan Štěpán, Martina Štrojsová 
Omluven: - 
Nedostavili se: - 
 

 PROGRAM: 

1. Minulá usnesení komise a reakce rady města 
2. Revitalizace tůně v remízu Černava – další postup 
3. Žádosti o kácení a prořezy dřevin 
4. Kastrace toulavých/domácích koček 
5. Ochrana významných stromů ve městě – kauza otravy dubu u náměstí 
6. Ošetření „Valdštejnských dubů“ u protipovodňového valu a případná výsadba 
7. Berličky (T-posty) u nových liniových výsadeb  
8. Diskuze 

 
1. Minulá usnesení komise a reakce rady města 
O. Šindelář představil stanovisko rady: „Rada města souhlasí s obecným návrhem komise na revitalizaci mokřadů v 

katastrálním území MH a pověřuje ji vytipováváním vhodných lokalit. Rada rovněž souhlasí s konkrétním návrhem 

obnovy tůně na Černavě u Sychrova s tím, že se na přípravě projektu „studií proveditelnosti a udržitelnosti“ a 

prověření financování z dotačních zdrojů budou angažovat především členové komise ve spolupráci s ČSOP Klenice. 

Následnou realizaci bude pak mít na starosti odbor investic v letech 2025 nebo 2026.“ 

2. Revitalizace tůně v remízu Černava – další postup 
O. Šindelář představil doposud provedené kroky při přípravě revitalizace tůně. Ve spolupráci s ČSOP Klenice podal 

žádost do grantového programu Krakonošovy zahrádky Nadačního fondu ŠKODA AUTO. Povinnou přílohou žádosti 

byla cenová nabídka, kterou městu předložil Ing. Zbyněk Hýzler (Příloha č. 1), a navrhl i konkrétní řešení revitalizace 

tůně. Po uzávěrce grantového programu předložil svůj návrh i J. Štěpán (Příloha č. 2). Oba návrhy obdržela komise 

před svým jednáním. V případě nabídky Z. Hýzlera se jedná o 1 hlubší tůň vybudovanou těžší mechanizací, studie J. 

Štěpána navrhuje vybudování 3 mělčí tůní za možného využití lehčí mechanizace. Následně J. Štěpán představil svou 

studii. Před zpracování studie na místě provedl sondu a zjistil, že podmínky nejsou ideální (sedimenty a podloží jsou 

propustné). Má obavy, že by velká tůň byla napouštěna jen ze srážek, ne podzemní vodou, a byla by tak 

pravděpodobně bez vody. Navrhuje proto vyklučení vrbin, vybudování několika menších tůní, popř. využití izolační 

fólie nebo jílu pro zamezení vypouštění tůně. Na základě této „pilotní“ realizace by bylo prověřeno, jestli je na místě 

voda zadržována. Členové komise návrhy diskutovali a shodli se, že vhodnější je návrh J. Štěpána. 

Komise na základě představených návrhů přijala usnesení č. 1.  

3. Žádosti o kácení a prořezy dřevin 
Dále J. Bičíková představila návrhy na kácení (Příloha č. 3) a prořezy dřevin (Příloha č. 4). Komise o jednotlivých 

návrzích diskutovala a přijala usnesení č. 2-6. 

Kácení: 

• smrk pichlavý ok 129 cm na pozemku p. č. 868/5 v k. ú. Dneboh 

• smrk pichlavý ok 105 cm na pozemku p. č. 1485 v k. ú. Mnichovo Hradiště 

• borovice vejmutovka ok 157 cm, douglaska tisolistá ok 170 cm, smrk pichlavý ok 145 cm na pozemku p. č. 

1992/131 v k. ú. Mnichovo Hradiště 

• jasan ztepilý ok 273 cm na pozemku p. č. 284/11 v k. ú.  Sychrov 



Prořez:  

• lípa srdčitá na pozemku p. č. 2085/1 mezi domy č. p. 1173-1175 a 1235-1237 v k. ú. Mnichovo Hradiště 

  

4. Kastrace toulavých/domácích koček 
Proběhla krátká diskuze o kastraci domácích a toulavých koček. J. Šťastná již považuje věc za vyřešenou 

prostřednictvím e-mailové komunikace. J. Šťastná napíše osvětový článek do radničního zpravodaje Kamelot o 

možnosti využití kastračních programů. 
5. Ochrana významných stromů ve městě – kauza otravy dubu u náměstí 
L. Dvořáček přiblížil pokus o otrávení dubu na soukromém pozemku u náměstí. Incident proběhl po zahájení řízení o 

vyhlášení památného stromu. Policie ČR ze záznamů kamery autodílny nikoho neidentifikovala. Policie ještě prověří 

nákup dlouhého vrtáku, který proběhl v místním železářství. L. Dvořáček upřesnil rozměr vrtáku, upozornil, že na 

incident se přišlo poměrně brzy, tekutina byla z velké části odstraněna a strom byl ošetřen. Až cca za 1-2 roky ale 

bude jasné, zda strom přežije. O. Šindelář napíše článek do Kamelotu, kde shrne známá fakta, odhadovanou výši 

škody a možný postih pro viníka. Komise dále přijala usnesení č. 7. 

6. Ošetření „Valdštejnských dubů“ u protipovodňového valu a případná výsadba 
J. Štěpán navrhuje ošetření a výsadbu dalších dubů v lokalitě. Vhodný by dle něj byl redukční řez jednoho ze stromů 

(má dutiny a suché větve) a dosadba cca 20 ks dubu letních. Případnou výsadbu bude dle J. Mareše nutné projednat 

s Povodím Labe, jedná se povodňovou zónu a stromy by mohly tvořit překážky. J. Šimůnek upozornil, že existuje 

historická publikace o valdštejnských dubech. J. Bičíková s J. Šimůnek zjistí od stávajících či minulých zaměstnanců 

odboru životního prostředí, popř. od zástupců muzea, zda mají publikaci k dispozici. Na základě případných 

zjištěných údajů z publikace bude na dalším jednání komise projednán další postup. 

7. Berličky (T-posty) u nových liniových výsadeb 
J. Štěpán navrhuje umisťovat u nových liniových výsadeb berličky pro dravce. Berličky v minulosti dával ke stromkům 

v třešňovce od zámku do Hoškovic L. Dvořáček. Komise se shodla, že by měly být umisťovány i další podél nových a 

plánovaných liniových výsadeb. Měly by být vyšší než stromy (cca 3 metry). Bude řešit L. Dvořáček v souvislosti 

s výsadbami a ošetřením nových alejí. 

8. Diskuze 
V. Luka připomněl možnost výsadby aleje podél krajské silnice z Hoškovic do Březiny. Komise přijala k této záležitosti 

usnesení č. 8. 

M. Štrojsová informovala, že prověřovala možnost vyhlášení maloplošného chráněného území na vrchu Kozlovka. Od 

zástupců ČSOP Klenice se dozvěděla, že Středočeský kraj s obdobným návrhem v jiném případě v minulosti 

nesouhlasil. Členové komise přesto podpořily M. Štrojsovou ve snaze podat obdobný návrh na Středočeský kraj. 

A. Ševců upozornila na světelné znečištění z provozovny MAHLE Behr. Komise přijala k této záležitosti usnesení č. 9. 

M. Štrojsová upozornila na zavlažování, které v minulosti probíhalo na atletickém stadionu během dne. Komise se 

shodla, že by zavlažování mělo probíhat brzy ráno.  

O. Šindelář pozval členy komise a zprostředkovaně i členy komunit, které zastupují, na sázení 90 stromů v aleji 

z Hněvousic na Káčov (sobota 16. 11., pozvánka v příloze č. 5) a 100 stromů podél polních cest u Podolí (neděle 24. 

11., pozvánka v příloze č. 6). Výsadby má na starosti ČSOP Klenice a město je jejich partnerem. O. Šindelář dále 

informoval o dalších výsadbách s firemními dobrovolníky (celkem bude okolo Hradiště vysázeno okolo 500 ks dřevin) 

a o obnově cest mezi Dolci a třešňovkou a od letiště k. soše Sv. Vojtěcha. 

J. Mareš informoval o stavu březové aleje v ul. Lidická. Rada města podala na silniční správní úřad podnět k prověření 

průjezdnosti a k případným zásahům na aleji. 

Na závěr byl předběžně navržen termín předvánočního jednání komise – komise proběhne ve středu 11. 12. od 16:00 

v Bella Casa. 

 

 



Komise přijala tato usnesení: 

1. Komise pro životní prostředí doporučuje radě města v případě revitalizace tůně v remízu Černava navrhnout 
řešení ve formátu J. Štěpán, Z. Hýzler, zástupci města a ČSOP Klenice.  Komise dále doporučuje jít spíše cestou 
více menších a mělčích tůní za použití lehčí mechanizace. (12 pro, 0 proti, 0 se zdrželi) 

2. Komise pro životní prostředí doporučuje radě města pokácet smrk pichlavý ok 129 cm na pozemku p. č. 868/5 
v k. ú. Dneboh a jako náhradní výsadbu na tomto místě doporučuje zvolit nižší listnatý strom vhodný pro toto 
stanoviště. (12 pro, 0 proti, 0 se zdrželi) 

3. Komise pro životní prostředí doporučuje radě města pokácet smrk pichlavý ok 105 cm na pozemku p. č. 1485 
v k. ú. Mnichovo Hradiště a jako náhradní výsadbu na tomto místě doporučuje zvolit keř vhodný pro toto 
stanoviště. (12 pro, 0 proti, 0 se zdrželi) 

4. Komise pro životní prostředí doporučuje radě města pokácet borovici vejmutovku ok 157 cm, douglasku 
tisolistou ok 170 cm, smrk pichlavý ok 145 cm na pozemku p. č. 1992/131 v k. ú. Mnichovo Hradiště a jako 
náhradní výsadbu na tomto místě doporučuje zvolit nižší listnaté stromy vhodné pro toto stanoviště. Komise 
dále doporučuje radě města zapojit žadatele (SVJ) formou finanční spoluúčasti na náhradní výsadbě. (12 pro, 
0 proti, 0 se zdrželi) 

5. Komise pro životní prostředí doporučuje radě města nekácet jasan ztepilý ok 273 cm na pozemku p. č. 284/11 
v k. ú. Sychrov. Zároveň komise doporučuje provést na stromě větší redukční řez. (12 pro, 0 proti, 0 se zdrželi) 

6. Komise pro životní prostředí doporučuje radě města provést na lípě srdčité na pozemku p. č. 2085/1 mezi 
domy č. p. 1173-1175 a 1235-1237 v k. ú. Mnichovo Hradiště mírný redukční řez. (11 pro, 1 proti, 0 se zdrželi). 

7. Komise pro životní prostředí doporučuje radě města projednat s právničkou města a zástupci odboru životního 
prostředí možné kroky, jak strom a jiné významné stromy na území města ochránit. Komise dále doporučuje 
prověřit možnost instalace kamery v blízkosti stromu. (12 pro, 0 proti, 0 se zdrželi). 

8. Komise pro životní prostředí doporučuje radě města zahájit proces obnovy aleje podél krajské silnice z 
Hoškovic do Březiny. Komise dále doporučuje projednat revitalizaci aleje s KSÚS a obcí Březina. (12 pro, 0 proti, 
0 se zdrželi). 

9. Komise pro životní prostředí doporučuje radě města projednat s vedením provozovny MAHLE Behr možnost 
omezení světelného smogu. (12 pro, 0 proti, 0 se zdrželi). 

 

Zapsal: Ondřej Šindelář 

Kontrola: Alena Ševců a členové komise 


